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Pracovný materiál Kancelárie Rady na zasadnutie Rady dňa 3. 7. 2024 

 
Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 
Monitoring č.: 0003/M/2024 
Programová služba: TV MARKÍZA 
Vysielateľ: MARKÍZA - SLOVAKIA, spol. s r.o. 
Číslo autorizácie vysielania: AT/17 
 
Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 
 
Návrh uznesenia: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“)                                      
v senáte 1 zloženom z predsedníčky senátu doc. PhDr. Anikó Dušíkovej, CSc. a členov senátu Ivana 
Bindasa a PhDr. Marty Danielovej po prerokovaní správy č. 0003/M/2024 o kontrole dodržiavania 
povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. skonštatovala, že v monitorovanom vysielaní programovej 
služby TV MARKÍZA vysielateľa MARKÍZA – SLOVAKIA, spol. s r.o. z dní 23. 3. 2024 a 4. 4. 2024 nebolo 
zistené porušenie zákona č. 264/2022 Z. z. 
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Monitoring programovej služby TV MARKÍZA zo dňa 11. 4. 2024 bol realizovaný na základe podozrenia 
z možného porušenia ustanovenia § 20 ods. 4 písm. c) zákona č. 264/2022 Z. z. tým, že v čase 
volebného moratória pred prvým aj druhým kolom prezidentských volieb boli v programe Televízne 
noviny odvysielané obrazové informácie, ktoré mohli byť v prospech jedného z kandidátov. 
 
 
PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 
Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“): 
 
§ 20 ods. 4 písm. c): „Vysielateľ je povinný zabezpečiť, aby programy a iné zložky programovej služby 
vysielané v rámci volebnej kampane boli v súlade s osobitným predpisom.“ 
 
§ 25 písm. b): „Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie 
podľa tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a objektívnosti 
a nestrannosti programov, je povinný zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov 
a programov aktuálnej publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií 
spravodajského charakteru.“ 
 
Zákon č. 181/2014 Z. z. o volebnej kampani (ďalej len „zákon č. 181/2014 Z. z.“): 
 
§ 14 ods. 1: „Zverejňovať informácie o kandidujúcich politických stranách, kandidujúcich koalíciách 
politických strán, kandidátoch na prezidenta a kandidátoch na funkcie do orgánov územnej samosprávy 
v ich prospech alebo neprospech v rozhlasovom vysielaní, v televíznom vysielaní, v rámci audiovizuálnej 
mediálnej služby na požiadanie, v periodických publikáciách, neperiodických publikáciách                                       
a v agentúrnom spravodajstve je 48 hodín predo dňom konania volieb a v deň konania volieb                               
až do skončenia hlasovania zakázané.“  
 
 
ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 
V rámci volebného monitoringu spravodajstva TV MARKÍZA v súvislosti s prezidentskými voľbami sme 
v čase prebiehajúceho volebného moratória pred prvým kolom volieb dňa 23. 3. 2024 a tiež v čase 
prebiehajúceho volebného moratória pred druhým kolom dňa 4. 4. 2023 zaznamenali v programoch 
Televízne noviny obrazové informácie, ktoré mohli byť v prospech jedného z kandidátov. 
Inkriminovaný obsah sme zaznamenali v príspevkoch Chcú vyjednať vyššie platy (23. 3. 2024) a  Hľadá 
sa miliarda (4. 4. 2024). 
Príspevky sme posudzovali podľa ustanovenia § 20 ods. 4 písm. c) zákona č. 264/2022 Z. z., teda 
hodnotili, či ich odvysielaním nedošlo k porušeniu povinnosti vysielateľa zabezpečiť, aby programy 
vysielané v rámci volebnej kampane boli v súlade s osobitným predpisom. Osobitným predpisom je                   
v tomto prípade zákon č. 181/2014 Z. z. o volebnej kampani. 
Príspevky sme posúdili aj podľa ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z., teda zaujímalo nás, 
či vysielateľ zabezpečil objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov. 
 
Monitorované vysielanie: Televízne noviny   
Deň vysielania: 23. 3. 2024      
Príspevok: Chcú vyjednať vyššie platy 
 
Príspevok Chcú vyjednať vyššie platy sa zaoberal rozhodnutím vlády zmraziť na tento rok platy 
učiteľom, úradníkom či opatrovateľkám, od čoho si vláda sľubuje ušetrenie 60 miliónov eur v rámci 
rozpočtu. Proti tomu však vystúpili odbory, ktoré požadujú valorizáciu o 10 %, pričom argumentujú aj 
tým, že premiér a ministri sami sebe platy zdvihli. Uvedené bolo, že vláda pristúpila na vyjednávanie, 
ktoré sa začne v najbližších týždňoch. Uvedené tiež bolo, že samospráva navrhuje adresné zvyšovanie 
miezd niektorým nízkopríjmovým povolaniam (opatrovateľky, školníci, kuchárky). 
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Odvysielané boli vyjadrenia pedagógov zo ZŠ Dudova v Bratislave, ktorí sa postavili za zvyšovanie 
platov a poukázali na svoju zlú ekonomickú situáciu.  
Hovorkyňa KOZ v príspevku uviedla, že požadujú od septembra do decembra a tiež v budúcom roku 
valorizáciu platov o 10 %. 
Odvysielané boli vyjadrenia zástupcov vlády. Minister školstva T. Drucker podporil zvyšovanie miezd, 
uviedol však, že je to téma, ktorú treba riešiť s ministrom financií, keďže sú viazaní potrebou 
konsolidovať. Následne bola odvysielaná reakcia ministra financií Kamenického , ktorý uviedol,                       
že podľa nich išli platy v predmetných odvetviach hore rýchlejšie ako v inde. Zároveň prejavil ochotu 
v tejto veci naďalej komunikovať so sociálnymi partnermi. 
V príspevku zaznelo aj vyjadrenie prednostu Mestského úradu Svidník, ktorý uviedol, že žiadúce by 
bolo zvyšovanie miezd nie plošne, ale hlavne nízkopríjmovým skupinám.  
 
V rámci príspevku Chcú vyjednať vyššie platy sme nezaznamenali také nedostatky, ktoré by zakladali 
podozrenie pre možné porušenie ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. Priestor dostali 
relevantné zainteresované strany – na jednej strane zástupcovia pedagógov, resp. verejných 
zamestnancov, a zástupca odborového zväzu, ktorí kritizovali rozhodnutie zmrazenia platov, a na 
strane druhej zástupcovia vlády (minister školstva, minister financií), ktorí dostali priestor reagovať na 
vznesenú požiadavku valorizácie platov napriek ich zmrazeniu a tlmočili potrebu konsolidácie 
verejných financií. V príspevku sme nezaznamenali žiadne komentatívne prvky zo strany ich tvorcov. 
Moderátor a redaktorka  informovali o téme podľa našej mienky vecne a nezaujato. Téma bola podľa 
nášho názoru spracovaná nestranne a objektívne. 
 
Monitorované vysielanie: Televízne noviny   
Deň vysielania: 4. 4. 2024      
Príspevok: Hľadá sa miliarda 
 
Príspevok Hľadá sa miliarda sa zaoberal informáciou, že vláda má podľa opozičnej SaS v rámci 
konsolidácie verejných financií potichu zvažovať zvýšenie dane z pridanej hodnoty (DPH). Podľa 
tvorcov príspevku SaS-kári tvrdia, že z ministerstva financií presakujú informácie o „krajnom riešení“. 
Odvysielané boli v tejto súvislosti vyjadrenia Mariána Viskupiča, poslanca NR SR za SaS, ktoré odzneli 
na tlačovej konferencii, kde Viskupič hovoril o „indíciách“, že vláda uvažuje o zvýšení DPH, zvýšiť sa tak 
podľa jeho slov majú ceny „všetkého, vrátane potravín“. Uviedol tiež, že štát by mal šetriť v prvom rade 
na sebe, nemôžu všetko platiť ľudia. Odvysielaná bola anketa s troma respondentmi – ľuďmi 
oslovenými na ulici, ktorí sa vyjadrovali k otázke zvyšovania DPH. V príspevku bola prezentovaná 
reakcia vlády a premiéra Fica. Redaktor uviedol, že podľa „kompetentných“ opozícia straší. Uvedené 
bolo, že premiér zvyšovanie DPH odmieta a považuje to za poslednú možnosť pri konsolidácii. 
Odvysielané boli reakcie ministra financií L. Kamenického, ministra pre investície R. Rašiho a premiéra 
Fica. Kamenický informáciu o zvyšovaní DPH nepoprel. Uviedol, že „nevylučuje absolútne nič“, ušetriť 
treba 1 a pol miliardy a musíme sa rozhodnúť, či chceme málo alebo veľa konsolidačných opatrení pre 
dosiahnutie tejto sumy. Raši uviedol, že nevie o žiadnej debate týkajúcej sa zvyšovania DPH. Fico 
v odvysielanom vyjadrení uviedol, že je posledný, kto by súhlasil so zvyšovaním DPH, že touto cestou 
vláda ísť nechce a hľadá iné zdroje. Odvysielané tiež boli vyjadrenia guvernéra Národnej banky  
P. Kažimíra, ktorý sa vyslovil v prospech zvýšenia DPH. Uviedol, že by to bol „dobrý kandidát“ v rámci 
konsolidácie a z nej vyplývajúcich politických nákladov. 
 
V rámci príspevku Hľadá sa miliarda sme nezaznamenali také nedostatky, ktoré by zakladali 
podozrenie pre možné porušenie ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. Priestor dostali 
relevantné zainteresované strany – M. Viskupič ako predstaviteľ opozičnej SaS, ktorý s tvrdením o 
„indíciách“ na zvyšovanie DPH prišiel, ako aj dotknutá strana, teda vláda a jej predstavitelia, ktorí podľa 
nás dostali v príspevku dostatočný priestor reagovať. Myslíme si, že tvorcovia príspevku informovali 
o téme vecne, nezaujato a bez komentatívnych prvkov. Hoci téma možného zvyšovania DPH vyznievala 
voči vláde negatívne (odvysielaná bola aj anketa s odpoveďami respondentov – ľudí oslovených na 
ulici, ktorých postoje voči zvyšovaniu DPH boli negatívne), v rámci príspevku zaznela aj obhajoba 
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takého opatrenia zo strany kompetentnej odbornej autority – odvysielané bolo stanovisko guvernéra 
NBS, ktorý uviedol, že zvýšenie DPH môže byť z hľadiska konsolidácie a jej politických nákladov dobrým 
riešením. Zaznela tiež určitá oponentúra voči tvrdeniam M. Viskupiča (SaS) o neprijateľnosti zvyšovania 
DPH – odvysielaná bola novinárska otázka (novinár neidentifikovaný) smerujúca na Viskupiča, či sa dá 
konsolidovať bez toho, aby sa zvyšovali dane. 
 
§ 20 ods. 4 písm. c) 
Vysielateľ má podľa ustanovenia § 20 ods. 4 písm. c) zákona č. 264/2022 Z. z. povinnosť zabezpečiť, 
aby programy vysielané v rámci volebnej kampane boli v súlade s osobitným predpisom. Osobitným 
predpisom je v tomto prípade zákon č. 181/2014 Z. z. o volebnej kampani. 
Predseda Národnej rady Slovenskej republiky podľa čl. 89 ods. 2 písm. d) Ústavy Slovenskej republiky 
a § 20 a § 106 ods. 1 a § 115 ods. 1 zákona č. 180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu volebného práva 
rozhodnutím č. 121 z 8. 1. 2024, uverejneným v Zbierke zákonov Slovenskej republiky pod  
č. 1/2024 Z. z. dňa 9. 1. 2024, vyhlásil voľby prezidenta Slovenskej republiky a určil deň ich konania na 
sobotu 23. 3. 2024. Deň druhého kola volieb určil na sobotu 6. 4. 2024. Zákon č. 181/2014 Z. z. 
stanovuje aj pre voľby prezidenta Slovenskej republiky tzv. volebné moratórium. Volebnú kampaň je 
zakázané viesť 48 hodín predo dňom konania volieb. Volebnú kampaň pred prvým kolom volieb je 
zakázané viesť odo dňa 21. 3. 2024 a pred druhým kolom volieb odo dňa od 4. 4. 2024. Podľa § 14 
zákona č. 181/2014 Z. z. je v televíznom vysielaní zakázané 48 hodín predo dňom konania volieb                       
a v deň konania volieb až do skončenia hlasovania, t. j. v období od 21. 3. 2024 do 23. 3. 2024  
(do 22:00 hod.), resp. v prípade konania druhého kola volieb v období od 4. 4. 2024 do 6. 4. 2024 (do 
22:00 hod.) zverejňovať informácie o kandidátoch na prezidenta v ich prospech alebo neprospech.1 
Z uvedeného je zrejmé, že v čase odvysielania programu Televízne noviny, v rámci ktorého bol 
odvysielaný posudzovaný príspevok Chcú vyjednať vyššie platy, teda 23. 3. 2024 o 19:00 hod. (čas 
príspevku cca 19:38 hod.) a v čase  odvysielania programu Televízne noviny, v rámci ktorého bol 
odvysielaný posudzovaný príspevok Hľadá sa miliarda, teda 4. 4. 2024 o 19:00 hod. (čas príspevku cca 
19:29 hod.) platilo volebné moratórium a teda podľa ustanovenia § 14 ods. 1 zákona č. 181/2014 Z. z. 
bolo v televíznom vysielaní zakázané zverejňovať informácie o kandidátoch na prezidenta v ich 
prospech alebo neprospech. 
 
V príspevku Chcú vyjednať vyššie platy sme v čase 19:40:17 hod. zaznamenali cca 8 sek. trvajúci záber 
na T. Druckera ako odpovedá na otázky novinárov, ktorí na neho mieria svoje mikrofóny. Na ľavej klope 
jeho saka je viditeľný odznak zobrazujúci logo prezidentskej kampane P. Pellegriniho – dve písmená P 
na červenom pozadí so slovenskou trikolórou v pravom dolnom rohu: 

 
                                                 
1 https://rpms.sk/sites/default/files/2024-02/Usmernenie_k_vysielaniu_po%c4%8das_volebnej_kampane.pdf  
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V príspevku Hľadá sa miliarda sme v čase 19:30:41 hod. zaznamenali cca 5 sek. trvajúci záber                             
na R. Rašiho ako reční pred kamerou do mikrofónu. Na ľavej klope jeho saka je viditeľný odznak 
zobrazujúci logo prezidentskej kampane P. Pellegriniho – dve písmená P na červenom pozadí so 
slovenskou trikolórou v pravom dolnom rohu: 

 
 
To, že odznak, ktorý je viditeľný na uvedených záberoch, zobrazuje logo prezidentskej kampane Petra 
Pellegriniho, dokazuje napr. oficiálna stránka kandidáta P. Pellegriniho. Predmetné logo – dve písmená 
„P“ na červenom pozadí s trikolórou v pravom dolnom rohu, je viditeľné v ľavom hornom rohu 
nasledujúceho obrázku – print screenu stránky P. Pellegriniho:  

 
 
Samotná odvysielaná obrazová informácia – odznak zobrazujúci logo prezidentskej kampane  
P. Pellegriniho, má propagačný efekt a vyznieva v prospech prezidentského kandidáta Pellegriniho. 
Avšak do úvahy podľa nás treba zobrať aj celkový kontext, v ktorom bola táto informácia odvysielaná.  
V prípade príspevku Chcú vyjednať vyššie platy bolo logo zobrazené v súvislosti s ministrom školstva  
za Hlas-SD T. Druckerom (Drucker mal odznak s logom pripnutý na saku), avšak témou jeho vyjadrenia, 
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počas ktorého bolo logo v zábere, neboli prezidentské voľby a ani osoba kandidáta Pellegriniho. Voľby 
alebo osoba P. Pellegriniho neboli predmetom daného príspevku a nijako sa v ňom nezmieňovali. 
Okrem uvedeného cca 8 sekundového záberu, v rámci ktorého bol odznak s logom na obrazovke 
viditeľný, sme nezaznamenali iné obrazové alebo slovné, priame alebo nepriame informácie 
odkazujúce na osobu kandidáta Pellegriniho alebo nastávajúce prezidentské voľby.  
Minister Drucker, ktorý mal odznak s logom kampane pripnutý na saku a tým P. Pellegriniho ako 
prezidentského kandidáta propagoval, sa vyjadroval k téme zmrazovania platov verejným a štátnym 
zamestnancom. Hoci sa Drucker vyjadril, že je za zvyšovanie platov, zmienil tiež potrebu konsolidácie 
a celkovo podľa nás nie je možné tvrdiť, že by prezentovaná téma vyznievala voči vláde, a teda aj 
ministrovi Druckerovi ako jej členovi, pozitívne (v príspevku zo strany jeho tvorcov napr. odznie: „Vláda 
sa rozhodla zmraziť platy štátnym a verejným zamestnancom“; „Mladých pedagógov z bratislavskej 
základnej školy to sklamalo, najmä keď im koalícia v programe sľúbila každoročné zvyšovanie taríf“; 
„Premiér a ministri sami sebe výplaty už zdvihli“; „Vláda za jednotlivé rezorty odobrila vyjednávačov, 
no o číslach veľmi hovoriť nechce“). Táto skutočnosť podľa nás môže pôsobiť vyvažujúco voči 
propagačnému efektu obrazovej informácie o logu  prezidentského kandidáta P. Pellegriniho, ktorý bol 
kandidátom vládnych strán. 
Obdobne, v príspevku Hľadá sa miliarda, ktorý bol odvysielaný v čase moratória pred 2. kolom volieb 
a bola v ňom odvysielaná rovnaká obrazová informácia, ktorá sama o sebe pôsobí v prospech 
kandidáta Pellegriniho, aj v tomto prípade kontext, v rámci ktorého bola táto informácia odvysielaná, 
nesúvisel s osobou kandidáta Pellegriniho a ani s prezidentskými voľbami (iné obrazové alebo slovné 
informácie týkajúce sa P. Pellegriniho alebo prezidentských volieb sme v príspevku nezaznamenali). 
Príspevok podľa nás v prevažujúcej miere nevyznieval pozitívne voči vláde a teda ani vládnemu 
predstaviteľovi, v tomto prípade ministrovi Rašimu, ktorý odznakom pripnutým na saku 
prezidentského kandidáta Pellegriniho propagoval (v príspevku zo strany jeho tvorcov napr. odznie: 
„Vláda sa uťahovaniu opaskov opäť nevyhne“; „Úvahy o zvyšovaní DPH-čky popierajú len opatrne“; „Aj 
premiér Fico priznáva, že miliardu niekde nájsť treba“). To môže aj v prípade tohto príspevku pôsobiť 
vyvažujúco voči propagačnému efektu odvysielanej obrazovej informácie o logu kandidáta 
Pellegriniho, ktorý bol kandidátom vládnych strán. 
 
Hoci si myslíme, že vysielateľ mal v čase prebiehajúceho volebného moratória zabezpečiť, aby sa 
predmetná informácia o logu prezidentského kandidáta na obrazovke nevyskytla (mohol odznak na 
saku dotyčných ministrov napr. vyrastrovať), zo spôsobu spracovania tém oboch príspevkov nebol 
nijako zrejmý úmysel vysielateľa propagovať prezidentského kandidáta P. Pellegriniho. Súvislosť medzi 
témami príspevkov a osobou kandidáta Pellegriniho, resp. prezidentskými voľbami, nie je z príspevkov 
podľa nás nijako zrejmá a preukázateľná (nemáme vedomosť o tom, že by témy zmrazovania platov 
alebo zvyšovania DPH boli predmetom volebnej kampane). 
Na základe uvedeného sa prikláňame k názoru, že odvysielanie posudzovaných príspevkov nezadáva 
dôvod na začatie správneho konanie vo veci možného porušenia § 20 ods. 4 písm. c) zákona  
č. 264/2022 Z. z. 
 

*    *    *  
 
ZÁVER: 
Na základe uvedených skutočností sa domnievame, že vysielateľ programovej služby TV MARKÍZA 
odvysielaním programu Televízne noviny zo dňa 23. 3. 2024 a Televízne noviny zo dňa 4. 4. 2024 
neporušil ustanovenie § 20 ods. 4 písm. c) zákona č. 264/2022 Z. z., ani ustanovenie § 25 písm. b) 
uvedeného zákona. 
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 K bodu č. 40   
 

Prepis/popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona 
č. 264/2022 Z. z. (monitoring č. 0003/M/2024) 
 
Monitorované vysielanie: Televízne noviny   
Deň vysielania: 23. 3. 2024      
Čas vysielania:  cca 19:00 hod.      
 
Vysielanie bolo monitorované zo záznamu Rady.  
 
časový kód záznamu o cca: 
 
- 19:00 hod. – začiatok programu Televízne noviny 
                                        Príspevky: 
                                                 - Slovensko si volí prezidenta 
                                                 - Incidenty volebného dňa 
                                                 - Slovensko si volí prezidenta (naživo z B. Bystrice a Prešova) 
                                                 - Pricestovali spoza hraníc 
                                                 - Slovensko si volí prezidenta (naživo zo Žiliny a Nitry)  
                                                 - Rýchlikom na voľby 
                                                 - Moratórium sa predlžuje 
                                                 - Volili aj prezidenti 
                                                 - Teroristický útok v Moskve 
- 19:27 hod. – reklamný blok 
- 19:28 hod. - pokračovanie programu Televízne noviny 
                                          Príspevky:      
                                                 - Princezná prehovorila o svojej diagnóze 
                                                 - Koniec špekuláciám  
                                                 - Slovensko si volí prezidenta (predstavenie grafiky a volebného štúdia) 
                                                 - Volebná noc na Markíze 
                                                 - Chcú vyjednať vyššie platy 
                                                 - Nové sídlo 
                                                 - Trpezlivosť na stanici 
- 19:44 hod. – reklamný blok 
- 19:52 hod. – pokračovanie programu Televízne noviny 
                                          Príspevky: 
                                                  - Jarné upratovanie sa rozbehlo 
                                                  - Popletená príroda 
                                                  - Vesmírny smetiar 
                                                  - Výlov rýb z tajchu 
                                                  - Vyrobili maketu historického mesta                                                
- 20:01 hod. – koniec programu Televízne noviny 
 
Príspevok: Chcú vyjednať vyššie platy (názov príspevku uvedený v rámci titulku umiestnenom 
v spodnej časti obrazovky počas trvania príspevku) 
 
Prepis: 
Viktor Vincze, moderátor: „Zvýšia sa učiteľom, úradníkom či opatrovateľkám v domovoch ešte tento 
rok platy? Vláda sa ich rozhodla zmraziť, aby v rozpočte ušetrila takmer 60 miliónov EUR. Odbory to ale 
nemienia akceptovať a v kolektívnych zmluvách chcú vyjednať viac. V hre je zvyšovanie od septembra.“ 
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Alexandra Danilov, redaktorka: „Vlani aj pre vysokú infláciu dostali pridané dvakrát, v januári a potom 
na jeseň. Tento rok ale dala vláda zvyšovaniu pre takmer 300000 zamestnancov štátu či samospráv 
stopku, ako súčasť šetrenia vo verejnej kase. Mladých pedagógov z bratislavskej základnej školy to 
sklamalo, najmä keď im koalícia v programe sľúbila každoročné zvyšovanie taríf.“ 
 
Iveta Gorbáčová, učiteľka ZŠ Dudova Bratislava: „Všade sa chytajú toho, ako by školstvo malo 
napredovať a máme sa podobať iným európskym krajinám, ale v tomto určite to tak bohužiaľ 
nevyzerá.“ 
 
Peter Srnec, vychovávateľ, ZŠ Dudova Bratislava: „Príde mi to trošku taká smutná vec, pretože keď si 
to zoberiem z pohľadu ako živiteľa rodiny a mal som ženu aj na materskej, čiže mali sme určitým 
spôsobom čo robiť, aby sme vyžili.“ 
 
Alexandra Danilov, redaktorka: „Platné kolektívne zmluvy sa končia v závere augusta. Od septembra 
odbory od vlády chcú, aby štátnym a verejným zamestnancom predsa len pridala o 10 percent aj preto, 
že premiér a ministri sami sebe výplaty už zdvihli.“ 
 
Martina Nemethová, hovorkyňa KOZ SR: „Sme reagovali na to tak, že pokladáme za fér, aby teda boli 
platy valorizované aj týmto skupinám zamestnancov, ktorí pracujú pre štát. Požadujeme od 1. 
septembra do konca decembra 24 valorizáciu o 10 percent a rovnako pre rok 2025 pre obe skupiny 
zamestnancov tiež valorizáciu 10 percent.“ 
 
Peter Srnec, vychovávateľ, ZŠ Dudova Bratislava: „Ak by začali s tými 10-timi, bolo by, bolo by to, že 
majú pre nás pochopenie, a že majú o to záujem.“ 
 
Alexandra Danilov, redaktorka: „Vláda za jednotlivé rezorty odobrila vyjednávačov, ktorí budú o 
mzdách rokovať, no o číslach veľmi hovoriť nechce.“ 
 
Tomáš Drucker, minister školstva, Hlas-SD: „Ja som určite za to, aby sme zvyšovali mzdy, ale je to 
téma, ktorú si musíme riešiť aj s ministerstvom financií. Musíme konsolidovať.“ 
- odvysielaný je cca 8 sek. trvajúci záber na T. Druckera ako odpovedá na otázky novinárov, ktorí na 
neho mieria svoje mikrofóny. Na ľavej klope jeho saka je viditeľný odznak zobrazujúci logo 
prezidentskej kampane P. Pellegriniho – dve písmená P na červenom pozadí so slovenskou trikolórou 
v pravom dolnom rohu. 
 
Ladislav Kamenický, minister financií, Smer-SD: „My si myslíme, že tie platy v porovnaní s ostatnými 
odvetviami išli rýchlejšie hore. Budeme naďalej komunikovať so sociálnymi partnermi a uvidíme, čo z 
toho vypadne.“ 
 
Alexandra Danilov, redaktorka: „Viacerí verejní zamestnanci majú platy len okolo minimálnej mzdy. 
Samospráva aj preto navrhuje, že by mohli polepšiť hlavne opatrovateľkám v domovoch či školníkom a 
kuchárkam na školách.“ 
 
Miroslav Novák, prednosta Mestského úradu Svidník: „Žiaduca by bola otázka nie z plošného 
zvyšovania, ale hlavne na nízkopríjmových.“ 
 
Alexandra Danilov, redaktorka: „Vyjednávania odštartujú v najbližších týždňoch. S akým úspechom sa 
ukáže zrejme do leta. Redakcia a Alexandra Danilov, televízia Markíza.“ 
 

*    *    *  
 
Monitorované vysielanie: Televízne noviny   
Deň vysielania: 4. 4. 2024      
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Čas vysielania:  cca 19:00 hod.      
 
Vysielanie bolo monitorované zo záznamu Rady.  
 
časový kód záznamu o cca: 
 
- 19:00 hod. – začiatok programu Televízne noviny 
                                        Príspevky: 
                                                 - Premiér útočí na sudcu 
                                                 - Aby každý volil len raz 
                                                 - Počasie počas volieb 
                                                 - Zákaz mobilov v školách 
                                                 - Limity pre mobily v rodine 
                                                 - Pátranie so šokujúco smutným koncom 
                                                 - Sociálne služby v ohrození 
                                                 - Inflácia výrazne klesne 
                                                 - Deň po silnom zemetrasení                                                  
- 19:26 hod. – reklamný blok 
- 19:27 hod. – pokračovanie programu Televízne noviny 
                                         Príspevky: 
                                                 - Znova so zdržaním 
                                                 - Hľadá sa miliarda 
                                                 - NATO má 75 rokov 
                                                 - Referendum počas volieb 
                                                 - Útočil na tínedžerky 
                                                 - prehľad zahraničných správ 
                                                 - Africký mor na jar                                                  
- 19:42 hod. – reklamný blok 
- 19:50 hod. – pokračovanie programu Televízne noviny 
                                         Príspevky: 
                                                 - Nie sú spokojní s farbou očí 
                                                 - Vyviazol s podmienkou 
                                                 - Pochybil personál 
                                                 - Fialové jazero 
                                                 - Varili pred michelinskými kuchármi 
- 20:01 hod. – koniec programu Televízne noviny 
 
Príspevok: Hľadá sa miliarda (názov príspevku uvedený v rámci titulku umiestnenom v spodnej časti 
obrazovky počas trvania príspevku) 
 
Prepis: 
Zuzana Čimová, moderátorka: „Opatrenie aké tu nebolo už vyše 10 rokov. Opozícia tvrdí, že vláda vraj 
potichu zvažuje zvýšenie DPH.“ 
 
Viktor Vincze, redaktor: „Zmena by do deravého štátneho rozpočtu priniesla zrejme až miliardu eur. 
Premiér to ale odmieta a odkázal, že by to preňho bolo poslednou možnosťou.“ 
 
Viktor Serebryakov, redaktor: „Slovensko míňa rýchlejšie, ako dokáže zarábať. Vláda sa preto 
uťahovaniu opaskov opäť nevyhne. Otázka je ako na to. A SASkári tvrdia, že z ministerstva financií 
presakujú informácie o krajnom riešení.“ 
 
Marián Viskupič, poslanec parlamentu (SAS): „Máme totiž indície, že vláda vážne uvažuje o zvýšení 
dane z pridanej hodnoty.“ 
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Anketa: 
respondentka č. 1: „Tak to bude pre nás, pre normálnych ľudí a hlavne pre dôchodcov strašné.“  
respondentka č. 2: Ľudia už teraz pomaly nemajú z čoho žiť, lebo platy stoja stále tak ako boli.“ 
respondent č. 3: „Horšie to bude pre tých starších ľudí, ktorí už teraz, tie dôchodky nie sú nijak vysoké.“ 
 
Marián Viskupič, poslanec parlamentu (SAS): „Sa zvýšia ceny všetkého, vrátane potravín.“ 
 
Viktor Serebryakov, redaktor: „Kompetentní ale hovoria, že opozícia len straší. Hoci úvahy o zvyšovaní 
DPH-čky popierajú len opatrne. Niekto hovorí, že o tom nepočul, samotné ministerstvo financií zas 
odkazuje, že ešte na ničom nie je dohoda.“  
 
novinárska otázka (novinár neidentifikovaný): „Je možné, že by sa zvýšila DPH-čka?“ 
Ladislav Kamenický, minister financií (Smer-SD): „Nebudem sa vyjadrovať k ničomu, ja nevylučujem 
absolútne nič.“ 
 
Richard Raši, minister pre investície (Hlas-SD): „Žiadnu debatu ohľadom zvyšovania DPH, som teda 
nebol na nej prítomný, ani som nepočul.“ 
- odvysielaný je cca 5 sek. trvajúci záber na R. Rašiho ako reční pred kamerou do mikrofónu. Na ľavej 
klope jeho saka je viditeľný odznak zobrazujúci logo prezidentskej kampane P. Pellegriniho – dve 
písmená P na červenom pozadí so slovenskou trikolórou v pravom dolnom rohu. 
 
Robert Fico, premiér SR (Smer-SD): „Tých možností je strašne veľa. Prepáčte, ja som posledný, ktorý 
by súhlasil so zvyšovaním DPH.“ 
 
Viktor Serebryakov, redaktor: „Aj premiér Fico však priznáva, že miliardu niekde nájsť treba. Guvernér 
národnej banky, ktorý si už stoličku financmajstra v jeho vláde vyskúšal, dokonca pripúšťa, že práve 
zvýšenie DPH by mohlo vládu bolieť menej, ako napríklad siahnuť ľuďom na nejaké výhody.“ 
 
Peter Kažimír, guvernér NBS: „Platí samozrejme zásada, že menej opatrení môže znamenať menej 
politických nákladov.“ 
Diana Bilousová, redaktorka: „Podľa vášho názoru by to bolo dobré riešenie?“ 
Peter Kažimír, guvernér NBS: „Je to jeden z dobrých kandidátov.“ 
 
Robert Fico, predseda vlády, Smer-SD: „Ale my touto cestou nechceme v žiadnom prípade ísť a 
hľadáme iné zdroje.“ 
 
novinárska otázka (novinár neidentifikovaný): „Dá sa ale inak konsolidovať bez toho, aby sme zvyšovali 
nejaké dane? Pri tom dlhu ako máme.“ 
Marián Viskupič, poslanec parlamentu (SAS): „No v prvom rade štát musí začať šetriť na sebe. Nemôžu 
to všetko platiť ľudia. Jednoducho už sa to nedá.“ 
 
Ladislav Kamenický, minister financií, Smer-SD: „Si budeme musieť povedať teda, či chceme mať málo 
opatrení za tú sumu, ktorú potrebujeme, za tých 1 a pol miliardy, alebo veľa opatrení za 1 a pol miliardy, 
ale to je téma najskôr na koaličnú radu.“ 
 

Viktor Serebryakov, redaktor: „Redakcia a Viktor Serebryakov, televízia Markíza.“ 
                                                 
 
 
 


